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Mulțumesc și bună dimineața tuturor.  

 

În intervenția mea de astăzi, doresc să mă refer la câteva dintre principalele provocări cu care 

ne confruntăm și la modul în care Parlamentul European poate contribui la rezolvarea lor.  

 

Migrația rămâne una dintre cele mai presante griji ale Europei. Este în continuare una dintre 

cele mai serioase preocupări ale cetățenilor europeni, în toate statele membre, la toate alegerile. 

De ani de zile, nu am reușit să facem progrese suficiente pentru a soluționa problema. În acest 

moment, ne aflăm într-un punct în care putem depăși acest impas. Avem pe masă o propunere 

care poate răspunde așteptărilor cetățenilor, fără a-i constrânge să se orienteze către facțiunile 

politice marginale sau extremiste. Este o propunere care ne apără frontierele și este justă cu cei 

care au nevoie de protecție, este fermă cu cei care nu sunt eligibili și severă cu rețelele 

infracționale care îi exploatează pe cei mai vulnerabili. Este perfectă? Nu, bineînțeles!  

 

Dar suntem mai aproape ca oricând de o soluție, și cu doar o jumătate de an înainte de 

încheierea mandatului nostru, putem ajunge la un acord cu privire la Pactul privind azilul și 

migrația înainte de sfârșitul legislaturii.  

 

Prin compromisuri, putem face progrese, „compromis” nu este un termen peiorativ.  

 

Angajamentul Parlamentului European de a finaliza acest pachet rămâne ferm. Nu putem lăsa 

dezbaterea din jurul acestei chestiuni să domine și să polarizeze încă o campanie pentru 

alegerile europene, fără a prezenta instrumentele legislative care vor servi la abordarea ei.  

 

Dacă există voință politică, întotdeauna se găsește o soluție. Am văzut acest lucru în timpul 

pandemiei și atunci când ne-am opus invaziei ilegale a Ucrainei de către Rusia. La fel cum ne 

ocupăm de problemele climatice, devenim independenți de energia rusă, stabilim standarde 

globale în sectorul digital și punem bazele viitorului.  

 

În ultimii ani, am făcut lucruri pe care mulți le credeau imposibile. Putem face din nou acest 

lucru.  

 

Ne-am unit forțele și astfel Uniunea noastră a devenit mai puternică, mai autonomă și cu un 

impact mai mare decât a avut vreodată.  

 

Lumea este în schimbare și trebuie să ne adaptăm și să ținem pasul cu ea. Trebuie să ne 

continuăm eforturile pentru a face din Europa un loc al șanselor egale, siguranței și securității, 

prosperității, demnității și locurilor de muncă, unde toată lumea își poate atinge întregul 

potențial fără diferențe de oportunități.  

În acest sens, trebuie să găsim soluții potrivite pentru o nouă generație și un nou val de europeni 

și de state membre.  

 

Extinderea este cel mai puternic instrument geopolitic al Uniunii. În special în acest mediu 

geostrategic nou, o Uniune Europeană extinsă, bazată pe obiective, criterii și merite clare, 

reprezintă o investiție în pace, securitate, stabilitate și prosperitate pe continentul european. 

Efectele acestui proces sunt benefice tuturor celor implicați.  

 



 

 

Din acest motiv, Parlamentul European a cerut ca Ucraina și Moldova să primească statutul de 

țări candidate la UE. Acest statut oferă acestor națiuni o perspectivă europeană clară și le dă un 

impuls puternic să avanseze în reformele democratice. Dacă aruncăm o scurtă privire la 

evoluția din ultimii 20 de ani, putem înțelege puterea transformatoare a extinderii. De aceea, 

dorim să trecem la următorul pas până la sfârșitul anului, dacă țările respective sunt pregătite.  

 

Este momentul să punem vorbele în practică. Trebuie să avem capacitatea și dorința de 

schimbare necesare pentru a răspunde ambiției lor. Trebuie să începem o discuție sinceră și 

serioasă despre capacitatea de absorbție a UE și reforma internă. Ar fi trebuit să facem acest 

lucru de multă vreme. Aceste state vor fi pregătite să adere și noi, la rândul nostru, ar trebui să 

fim pregătiți Dacă tot amânăm acest proces nu vom ajunge nicăieri.  

 

Din acest motiv, în viitoarea legislatură este important să păstrăm cu toții această dezbatere 

printre prioritățile de pe agenda noastră.  

Apoi fiecare țară candidată va trebui să-și continue eforturile pentru a îndeplini criteriile de 

aderare. Și va fi nevoie de un angajament real ca să soluționăm disputele bilaterale existente.  

Evident, fiecare țară candidată își va urma propria cale. Nu ne putem coborî standardele, dar 

fac apel la noi toți să fim pregătiți. Dacă lăsăm pe toată lumea să aștepte, nu ar trebui să ne 

surprindă că vidul lăsat de noi este umplut de altcineva.  

 

Extinderea conferă o autonomie strategică mai mare, la fel ca un buget adecvat scopului.  

 

Referitor la propunerea de revizuire a bugetului: fondurile sunt limitate. Pandemia, invadarea 

Ucrainei, dezastrele naturale și criza costului vieții au avut consecințe negative. Creșterea 

ratelor dobânzii a dus la creșterea costurilor împrumuturilor pentru a finanța instrumentul 

NextGenerationEU. Ca urmare a tuturor acestor elemente combinate, bugetul UE și-a atins 

limitele.  

 

Și este de datoria noastră să reacționăm la această situație.  

 

În ultimii ani, lumea s-a schimbat radical, este de nerecunoscut, și același lucru s-a întâmplat 

cu prioritățile noastre.  

 

Cred că suntem cu toții de acord că avem nevoie de mai multe resurse pentru a gestiona migrația 

și a continua să sprijinim Ucraina pe o cale durabilă și pe termen lung.  

 

De asemenea, suntem cu toții de acord să sprijinim statele membre afectate de dezastre 

naturale, în mod rapid și eficient. Trebuie să fim pregătiți să intervenim atunci când ele au cea 

mai mare nevoie de Europa.  

 

Iar când este vorba despre competitivitatea noastră, trebuie să însoțim discursurile cu fapte și 

finanțări concrete - doar așa putem genera o creștere economică reală și durabilă, necesară 

pentru a ne atinge obiectivele ambițioase.  

 

Am reușit să redistribuim fondurile deja disponibile. Dar, în viitor, trebuie să fim onești și să 

vedem care sunt consecințele. Populația nu ar accepta cu ușurință să permitem ca costurile 

împrumuturilor să erodeze sau chiar să suprime programele care ne fac competitivi și care aduc 

beneficii directe cetățenilor noștri, cum ar fi Erasmus și Orizont.  

 



 

 

Săptămâna aceasta am sărbătorit 33 de ani de la reunificarea Germaniei și a Europei. Acest 

eveniment a fost descris în 1990 ca fiind „un veritabil miracol”. După părerea mea, mai mult 

decât un miracol, a fost o demonstrație că politica și diplomația pot găsi soluții. Europa 

înseamnă să redescoperim acea voință politică de a surmonta divergențele și diferențele care 

par de nedepășit, să găsim soluții care transformă viețile, să rezolvăm probleme geopolitice 

intergeneraționale și să schimbăm cursul istoriei.  

 

Fie că este vorba despre migrație, despre Cadrul Financiar Multianual sau despre extindere, 

avem nevoie să regăsim acest spirit.  

Parlamentul European este pregătit să asculte opiniile cetățenilor și să le transmită concluziile 

sale. Este pregătit să își îndeplinească rolul de a-i implica pe cetățenii UE. Căci acesta este 

singurul mod prin care putem garanta că reformele noastre sunt, în cele din urmă, încununate 

de succes.  

 

 


